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– et godt sted å leve
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Innledning
Råd for personer med funksjonsnedsettelse er et folkevalgt organ med hjemmel i kommuneloven. Rådet er 
valgt av kommunestyret og uttaler seg i saker som gjelder personer med funksjonsnedsettelse. 

Personer med funksjonsnedsettelse er ofte underrepresentert i folkevalgte organer, og det er derfor ikke en 
selvfølge at deres synspunkter blir inkludert i saksgrunnlaget når politiske vedtak fattes. For å veie opp for 
dette demokratiske underskuddet, er det etablert et eget råd for personer med funksjonsnedsettelse. Dette 
rådet har som formål å ivareta deres interesser og medvirke i beslutningsprosesser. Dette bidrar til å sikre at 
deres perspektiver blir hørt og tatt i betraktning i lokale politiske beslutninger. 

Rådets arbeid er regulert gjennom forskrift om medvirkningsordninger og reglement vedtatt av 
kommunestyret. Det følger av forskriften § 2 femte ledd at rådet skal utarbeide en årsmelding som legges fram 
for kommunestyret.

Denne årsmeldingen omhandler tidsperioden januar 2023 til og med september 2023.
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Sammensetning av rådet
Representanter fra paraplyorganisasjoner:
Hilde Kari Burud (SAFO)

Eli Steen (SAFO)

Frank-Erik Hostvedt Knudsen (FFO)

Anne Johnsen (SAFO)

Liv Astri Hansen (FFO)

Erik Stang Hotvedt (FFO)

Tordis Jorunn Rustand (FFO)

Hanne Frostad (SAFO)

Varamedlemmer i numerisk orden:
1. Arve Andreassen (SAFO)

2.  Jonny Krogsund (FFO)

3. Geir Egge (FFO)

4. Nils Einar Stablum (FFO)

Kommunestyrets representanter:
Herman Ekle Lund (Venstre)

Camilla Fjeld Gustavsen (Senterpartiet)

Leif Harald Auke (Høyre)

Varamedlemmer i numerisk orden: 
1. Arif Erkök (Arbeiderpartiet)

2. Ole Trillhus (Høyre)

3. Bjørn Ivar Bråthen (Fremskrittspartiet)

Leder av rådet: Hilde Kari Burud

Nestleder: Liv Astri Hansen

FFO (Funksjonshemmedes Fellesorganisasjon) er Norges største paraplyorganisasjon for organisasjoner 
for kronisk syke, funksjonshemmede og deres pårørende, og omfatter 84 medlemsorganisasjoner. SAFO 
(Samarbeidsforumet av funksjonshemmedes organisasjoner) er en paraplyorganisasjon som består av Norges 
Handikapforbund, Norsk Forbund for Utviklingshemmede og Foreningen for Døvblinde.

Kommunedirektørens representant i råd for personer med funksjonsnedsettelse er kommunalsjef for tjenester 
til mennesker med nedsatt funksjonsevne Espen André Sørvig.
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Nøkkeltall:
Antall møter Antall saker Antall orienteringer

4 46 24

Tidspunkt for møter og alle saksdokumenter er tilgjengelige på kommunens nettsider.  
(innsyn2020.drammen.kommune.no/motekalender) 

Egne saker og eventueltpunkter:
Januar:

• Medvirkning, tjenester til mennesker med nedsatt funksjonsevne v/kommunalsjef Espen Sørvig.

• Rådet ønsket en sak om tilgjengelighet for hørselshemmede og teleslynge i arenaer og lokaler. 

• Nytt tinghus i Drammen. 

• Strømming av politiske møter. 

• Brakar kundesenter. Leder ventet på tilbakemelding om en mulig befaring.

• Det var ønske om at når det er snakk om prosenttall i saker så må saksbehandler eksemplifisere forskjellene.

• Det var ønske om en orientering om gatelys og lydsignal.

Februar: 

• 16. februar ble det avholdt en halvdags evalueringssamling på Scandic hotel Ambassadeur. 

Mars: 

• Skisprint – ingen rådsmedlemmer kunne delta og stå vakt på HC-tribunen. Frank-Erik Hostvedt Knudsen tok 
kontakt med WC (World cup) Drammen.

• Tinghuset – intet nytt siden sist. Liv Astri Hansen og Hanne Frostad ventet på tilbakemelding.

• Befaring på Brakar. Ventet på avklaringer.

• Universell utforming på strømmeopptak. Liv Astri Hansen sendte en henvendelse til kommunen.

April:

• Rådet ønsket seg en orientering om rehabiliteringstilbud for Drammen kommunes innbyggere.

Juni:

• Diskriminering av barn i sommerskolen. Politikerspørsmål og svar nr. 70 (https://www.drammen.kommune.
no/globalassets/politikk-og-samfunn/dokumenter/sporsmal-og-svar/2023spm70msvar.pdf).
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Orienteringer:
Januar:

• Kommuneombudet presenterer seg v/Aleksander Hamre Leet

• Orientering om parkeringsstrategi med parkeringsnorm v/Gert Myhren

• Orientering om kommuneplanens arealdel v/Ingeborg Fønstelien

• Avvik på gang- sykkelveikulvert under Strandveien i forbindelse med bygging av nytt sykehus og tilhørende 
infrastruktur v/Nina Nilsen Åshaug

• Medvirkning, tjenester til mennesker med nedsatt funksjonsevne v/kommunalsjef Espen Sørvig

Mars:

• Kommunestyre- og fylkestingsvalget 2023 – kommunikasjon- og profileringsstrategi  
v/kommunikasjonssjef Lars Arntzen

• Trafikklys og lydsignal v/Truls Rieger

• Arbeidsverksted – Handlingsplan for selvmordsforebygging v/Monica Egeland Korsbrekke og Kjetil Nilssen

April:

• VTA, varig tilrettelagt arbeid v/rådgiver Toril Løberg

• Balanse 2022 v/kommunalsjef for hjemmetjenester og institusjon Sudhir Sharma

• Aktive lokalsamfunn generasjoner v/Sissi Hafsjold fra Drammen idrettsråd

• Den Norske Turistforening (DNT) Drammen og omegn informerer om sitt arbeid  
v/Sveinung Tofte, Margrete Olaussen og Jon Øvrehus

• Høringsforslag til temaplan for boligutvikling v/rådgiver Glenny Jelstad

• Orientering om framdrift prosjekt tjenesteutvikling i P05 i 1. tertial v/prosjektleder Marianne Østvand

• Orientering Partnerskap i NAV og prioriteringer 2023 v/rådgiver Vibeke Rochmann

• nnspill til høring om helsepersonellkommisjonen v/rådgiver Kristian August Moen

• Orientering om status fastlegeordningen v/kommunalsjef for helsetjenester Madli Indseth.

Juni:

• Områdeutviklingsstrategi for Strømsø v/Elisabeth Wibe

• Rehabiliteringstilbud for Drammen kommunes innbyggere v/Eilin Ekeland

• Skyttelbuss v/Gert Myhren

• Strategi for frivillighet 1. gangsbehandling v/Malin Hammersbøen Korshavn

• Skisprint v/Arne Madsen

• Barnekoordinatorer i Drammen kommune v/virksomhetsleder Kristina Vejlgaard, barnekoordinatorene Unni 
Skretteberg, Marit Petersborg og Line Moldvær

• Besøk fra FFO Viken v/Line Hole og Tove Malnes



6 | Årsmelding 2023 – råd for personer med funksjonsnedsettelse

Uttalelse til saker:
Uttalelse til sak 2/23 – Årsmelding 2022  
– råd for personer med funksjonsnedsettelse:
Årsmelding 2022 – råd for personer med funksjonsnedsettelse tas til orientering med nedenstående 
fokusområder for 2023:

• Bredt og overordnet fokus 

• Deltagelse i dialogmøter som optimaliserer involvering 

• Videre arbeid med implementering og oppfølging av CRPD og FN konvensjonen 

• Likestilling og diskriminering 

• Brukerstyrt personlig assistanse 

• Arbeidsmuligheter – «Helt med» og øke antall arbeidsplasser til personer med funksjonsnedsettelser 

• Universell utforming som involverer både fysiske og kognitive funksjonsnedsettelser 

• Boligutvikling – øke antall boliger, mer differensiert botilbud og tilrettelagte boliger 

• Produksjon av egne saker 

• Økt brukermedvirkning 

• Evaluering av inneværende rådsperiode 2021–2023 

Uttalelse til sak 4/23 – Orientering om gatevarme:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse har forståelse for at de høye strømprisene gjør det umulig 
økonomisk å ha på gatevarme, men kommunen må påse at gårdeiere, og de som står for brøyting og strøing har 
god forståelse for hva «tilfredsstillende kvalitet» betyr, og at bevegelseshemmede og rullestolbrukere er sikret 
fremkommelighet. 

I tillegg står det i likestillings- og diskrimineringsloven at kommunen har en plikt til å sørge for universell 
utforming av uteområder der allmennheten ferdes, noe som også inkluderer fortau.

Uttalelse til sak 6/23 – Høringssvar – Kompetanse 
 – og karriereutvikling i barnehage og skole:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse imøteser arbeidet som er gjort og støtter rådmannens forslag til 
vedtak.

Drammen kommune støtter forslaget til helhetlig system for kompetanse- og karriereutvikling i barnehage og 
skole. 
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Uttalelse til sak 13/23  
– Valglokaler ved kommunestyre- og fylkestingsvalget 2023:
Kommunestyre- og fylkestingsvalget 2023 avholdes i følgende stemmekretser og valglokaler:

Stemmekrets Valglokale 

Åssiden Berskaughallen 

Øren Øren flerbrukshall

Bragernes Vaksinesenteret i Thams gate 5 

Strømsø Drammenshallen 

Gulskogen Gulskogenhallen 

Åskollen Åskollen skole 

Skoger Skogerhallen 

Konnerud Konnerudhallen 

Fjell Fjell flerbrukshall 

Mjøndalen Mjøndalshallen 

Åsen Åsen skole 

Steinberg Steinberg skole 

Krokstadelva Ekneshallen 

Solbergelva Solberghallen 

Berger Berger skole 

Svelvik Strømmhallen 

Nesbygda Tangen skole

Dersom utfordringene ved enkelte stemmelokaler løses ved forhåndsstemmer må det bli gjort klart og tydelig 
for alle hvordan forholdene er slik at ingen blir «overrasket» på valgdagen og dermed fratatt sin mulighet til å 
stemme.

Valgfunksjonærene må være godt kjent med assistanseordningen. 

Rådet diskuterte seg fram til følgende protokolltilførsel: «Vi ser frem til presentasjonen til elever ved Drammen 
videregående skole i formannskapets møte 25. april angående liten grad av benyttelse av stemmeretten for 
personer med psykiske og kognitive funksjonsnedsettelser.»

Uttalelse til sak 14/23 – Kommunestyre- og fylkestingsvalget 2023  
– forhåndsstemmegivning:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse roser arbeidet som er lagt ned i forbindelse med 
forhåndsstemmetilbud til mennesker med nedsatt funksjonsevne.

Forhåndsstemmelokaler, åpningstider og øvrig forhåndsstemmetilbud fastsettes i samsvar med forslaget i 
saksfremlegget. 
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Uttalelse til sak 15/23 – Andregangsbehandling av klimastrategi for 
Drammen 2030:
1. Klimastrategi for Drammen 2030 vedtas med de mål, innsatsområder, strategier og virkemidler som 

foreligger med følgende kommentarer fra råd for personer med funksjonsnedsettelse: 

Mobilitet: Først og fremst innen veitrafikk kan det oppnås utslippsreduksjoner.

Ensidig diskusjon hvor elbiler skal løse problemet. I forhold til alle de som er plaget med astma og allergi, er 
svevestøv og slitasje på vei vel så sykdomsfremkallende. En endring av bilparken til flere elbiler løser ikke 
problemet. Man må få ned bilbruken. 

Virkemidler: Innfartsparkeringer og kollektivtransport. Obs universelt utformede busstopp og 
parkeringsmuligheter. Incentiver til prosjekt og tiltak som har bildeling. For eksempel de som bor i 
omsorgsboliger med heldøgnsbemanning oppfordres til bildelingsordning i stedet for at alle skal ha hver sin.

Innkjøpsstrategi: Kommunen skal velge leverandører med lite klimaavtrykk, ref. jobbfruktsaken og langreist 
frukt.

Fremme klimasmart bygging og rehabilitering ved å bruke klimastrategi ved behandling, for eksempel incentiver 
for å planlegge økolandsbyer og delebilløsninger.

Det er mangel på bolig til mennesker med bistandsbehov, samtidig som man ønsker å få flere fra å leie til å eie. 
Kommunen har stor boligreserve. Er det boliger som foreldregrupper kan rehabilitere til sine, og som kan selges 
til en pris som gjør at ungdommene har råd til dem?

Reparasjon og gjenbruk: Er det muligheter for arbeidsplasser til de som trenger tilrettelagt arbeid? For 
eksempel vaktmestertjenester, sykkelverksted, systue og skomaker. 

2. Klimastrategien skal være førende for hele kommunens virksomhet, inkludert kommunens foretak (KF), og 
peke retning for hvilke prioriteringer som skal ligge til grunn for samtlige virksomheters arbeid frem mot 2030. 

Uttalelse til sak 16/23 – Temaplan for idrett,  
fysisk aktivitet og friluftsliv 2023–2030. 1. gangs behandling:
1. Planforslag Temaplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2023 – 2030 med kunnskapsgrunnlag legges ut 

på høring med følgende tilleggspunkter fra råd for personer med funksjonsnedsettelse:

• Det bør legges større vekt på inkludering av personer med funksjonsnedsettelse. Alle arenaer/haller skal 
være universelt utformet. Det må komme tydelig frem hvilke arenaer/arrangement som er tilgjengelig 
for alle. Tettere samarbeid med frivillige organisasjoner i planlegging og gjennomføring. Personer med 
funksjonsnedsettelse er ofte de som blir mest isolert fra aktiviteter, det gjelder barn, unge og eldre. 

• Opplæring og kursing av idretts- og aktivitetsledere i hvordan inkludere mennesker med ulike 
funksjonsnedsettelser.

• Drammensbadet er altfor dyrt. Det må innføres differensierte priser, for eks. 2-timers billetter. Sikre at barn i 
lavinntektsfamilier har mulighet til å benytte Drammensbadet. 

• Annen ordning enn fritidskortet for å nå de som virkelig trenger støtte.

• Tiltak som fremmer aktivitet hos sårbare grupper, og som bidrar til aktivitet som ikke koster noe. Arenaer 
for funksjonshemmede der man kan være aktive uten prestasjonsfokus. For eksempel gapahuker langs 
Drammenselva, petanque/boules områder på Bragernes strand. Konnerud skistadion er fantastisk bra, 
men det er organiserte treninger de fleste ettermiddager og kvelder. Det gjør det utfordrende for blinde, 
svaksynte og bevegelseshemmede å bruke anlegget. Hva med å ha et sted, flatt terreng, som er lett 
tilgjengelig, med oppkjørte trikkespor for langrenn? Eks Teggern?



Årsmelding 2023 – råd for personer med funksjonsnedsettelse| 9

• Turstier som er universelt utformet med tanke på merking og lederlinjer, beskrivelse av helningsgrader for 
rullestolbruker, badeplasser med ramper og god tilgjengelighet for bevegelseshemmede og blinde og svaksynte.

• Det må legges opp til at det er mulig å ha med ledsager.

2. Høringsfristen settes til 30.4.23

Uttalelse til sak 19/23 – Høringsforslag – Temaplan for boligutvikling:
Forslag til temaplan for boligutvikling legges ut på offentlig høring med følgende kommentar fra råd for 
personer med funksjonsnedsettelse:

Vi støtter forslaget om å sende planen på høring. Det er en vel gjennomarbeidet temaplan med spennende 
forslag til tiltak og utviklingsområder som favner alle aldersgrupper.

Pkt. 3.9 Alle skal bo trygt og godt
Vedr. velfungerende leiemarked. Mennesker med nedsatt funksjonsevne som forblir på leiemarkedet livet 
ut, vil aldri oppleve at bokostnadene går ned med årene. De får heller ikke skattefradrag for boutgiftene 
sine i motsetning til de som tar opp lån for å kjøpe bolig. Bokostnadene utgjør så stor andel at det er lite rom 
økonomisk for ferieturer og aktiviteter som koster penger. For denne gruppen bør det innføres en makspris på 
husleie i stedet for gjengs leie og markedsleie. Evt. kompensere med bostøtteordning.

Uttalelse til sak 20/23 – Høring – Endring i helse- og omsorgstje-
nesteloven og pasient- og brukerrettighetsloven (Forbud mot lang-
tidsopphold for personer under 50 år i sykehjem mv.):
Drammen kommune sender følgende svar på høringen om endringer i helse- og omsorgstjenesteloven og 
pasient- og brukerrettighetsloven med endring om at lovtekst ikke bør inneholde rom for skjønn eller vurdering.

Brukermedvirkning og/eller pårørendesamarbeid bør ligge til grunn når vedtak fattes:

• Drammen kommune stiller seg bak forslaget til endringer i helse- og omsorgstjenesteloven og pasient- og 
brukerrettighetsloven

• Det er viktig at muligheten for skjønnsmessig unntak ikke tolkes for snevert. Alderen på beboere i institusjon 
og i bolig med heldøgns omsorg vil variere naturlig over tid. Særlig i boliger særskilt tilrettelagt for heldøgns 
tjenester vil enkelte beboere bo i over lengre tid. Dette kan for eksempel medføre en midlertidig høy 
snittalder på beboerne i en bogruppe uten at tilbudet i seg selv er beregnet for eldre. Beskrivelsen i 
høringsnotatet kap 4.2.1. «Det avgjørende for om en konkret omsorgsbolig omfattes av lovforslaget, er om 
boformen i realiteten er beregnet for eldre pasienter og brukere, ikke hva den betegnes som», bør derfor 
vurderes nærmere. For personer med behov for en spesiell kompetanse gjennom hele døgnet er det viktig 
at kommunen får anledning til å bruke skjønn i organisering av tilbudet og tilstrekkelig tid til å bygge opp et 
alternativt tilbud hvis det er behov for det. 

• Drammen kommune er enig i at samtykke og samarbeid med bruker og pårørende skal være hovedregelen. 
Bruk av unntaksregelen skal kun benyttes dersom det er strengt nødvendig og det ikke er mulig å få 
samtykke til å gi tilbudet i en boform beregnet for eldre.

• Drammen kommune er enig i at de økonomiske konsekvensene for kommunene bør vurderes nærmere. Det 
er viktig at en tilpasning til ny lovregulering ikke fører til en svekkelse av det totale helse- og omsorgstilbudet 
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fordi kommunene må bygge opp tilbud for yngre personer med behov for heldøgn helse- og omsorg.

Uttalelse til sak 21/23 – Status for mulighetsanalyse  
Krogstad sykehjem og bygg med helse- og omsorgsformål:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse er kjent med de økonomiske utfordringer kommunen står overfor. 
Rådet støtter Rådmannens vurdering av mulighetsanalyse av et mer nøkternt sykehjem uten flere funksjoner 
enn det som kreves for å gi beboere et godt tilbud. Det er uforsvarlig å utsette et sårt tiltrengt sykehjem.

• Rådmannen utreder videre muligheten for bygging av sykehjem i Krokstadelva til en lavere kostnad enn det 
som ble lagt fram for investeringsbeslutning i juni 2022

• Rådmannen utreder videre hvordan kapasiteten på heldøgns omsorg kan økes både på kort og lengre sikt. Anbefalte 
muligheter ved eksisterende sykehjem der det kan etableres boliger med heldøgns omsorg prioriteres for videre 
utredning. I tillegg bes rådmannen se på flere muligheter for å få tilstrekkelig kapasitet på heldøgns omsorg

• Rådmannen legger fram et helhetlig forslag til investeringer basert på igangsatte utredninger i forbindelse 
med rammesaken i juni 2023

Uttalelse til sak 24/23 – Tildeling av midler til Aktive lokalsamfunn 
2023:

Mottaker Beløp 2023 Disponeres til

Åssiden idrettsforening 207 400 Lønnsmidler inkludert sosiale kostnader

Strømsgodset IF 217 800 Lønnsmidler inkludert sosiale kostnader

Strømsgodset Toppfotball 311 100 Blåtimen

Drammen idrettsråd 155 600 Fellessamling idrett og kommune

Drammen ballklubb 155 600 Videreutvikling av E-sport som læringsarena 

Konnerud idrettslag 373 400
Lønnsmidler inkludert sosialkostnader, balansebarna 
og Åpen hall

Mjøndalen IF 518 500 Lønnsmidler inkludert sosiale kostnader

Glassverket IF 383 700 Lønnsmidler inkludert sosiale kostnader

Drammen idrettsråd: 
Rekruttering, utviklingsstøtte og 
driftsstøtte

270 000
Etableringsstøtte til Solberg sportsklubb ved 
oppstart av Aktive lokalsamfunn

Sum 2 593 100

Drammen kommune tildeler midler til Aktive lokalsamfunn som vist i tabellen. Idrettslag som får tildelt 
midler til Aktive lokalsamfunn bør arbeide for å inkludere og tilrettelegge tilbudet også for barn og unge med 
funksjonsnedsettelse.

Da tildeling av midler til Aktive lokalsamfunn i mange tilfeller forutsetter at skoler og barnehager setter av 
midler, bør kommunen forsikre seg om at det ikke går på bekostning av ressurser til vedtakstimer og andre 
lovpålagte oppgaver. Kommunen bør utvikle en bærekraftig finansieringsmodell for aktive lokalsamfunn.

Uttalelse til sak 27/2 – Evaluering  
– Bruk av arealer til uteservering – Bragernes torg:
Saken tas til orientering og utleie av ekstra arealer på Bragernes torg videreføres. Utleie av tilleggsarealer tilbys 
serveringssteder med eksisterende uteservering på bakkeplan på Bragernes torg.

Det er viktig at det tas hensyn til fremkommeligheten i området. De som kommer på krykker, rullende og 
svaksynte må kunne passere uten hindringer som skilter o.l. Det bør være toalett for alle, som er tilgjengelig i 
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nærheten.

Uttalelse til sak 28/2 – Høring – NOU 2023:4 Tid for handling.  
Personellet i en bærekraftig helse- og omsorgstjeneste:
Drammen kommune gir følgende høringssvar til NOU 2023:4 Tid for handling. Personellet i en bærekraftig 
helse- og omsorgstjeneste med tillegg fra råd for personer med funksjonsnedsettelse:

Drammen kommune mener at Helsekommisjonens utredning og anbefalingene de kommer med er gode. 
Spesielt ønsker kommunen å understreke at det nettopp er tid for handling. Utfordringene som pekes på 
er her allerede, og tiltak for å møte dem må gjøres nå. Utredningen peker på viktige utfordringer knyttet til 
bemanning, kompetanse og organisering, og gir konkrete forslag til gode tiltak som kan bidra til å løse disse 
utfordringene. Dersom anbefalingene følges, kan dette bidra til å styrke kvaliteten på tjenestene og sikre en 
mer helhetlig og effektiv organisering av helse- og omsorgstjenestene i kommunene. 

Mennesker med nedsatt funksjonsevne konkurrerer med en stadig voksende gruppe eldre med behov for 
bistand og pleie. Det er behov for mer ressurser i forhold til personell. 

Rapporten understreker at det ikke vil være ressurser til å tilfredsstille det reelle behovet for personell innenfor 
helse og omsorg.

Pårørende vil med den varslede utviklingen måtte ta på seg omsorgsoppgaver så lenge helsa holder. Da er det 
viktig at de får bistand, avlastning og lønn sånn at de kan og vil stå i dette. 

Da rapporten peker på bl.a. mangel på sykepleiere, og mangel på andre autoriserte helsepersonell som 
vernepleiere, bør man bruke ressurser på kursing, videreutdanning og karriereutvikling for medarbeidere 
som har egnethet og trives med helse- og omsorgsarbeid. Ved å legge til rette for karriereutvikling og 
videreutdanning for ufaglærte, men som har interesse og egnethet for helse- og omsorgsarbeid kan man i 
større grad bruke profesjonene med formell kompetanse til oppgaver ufaglærte ikke kan gjøre. 

Vi har et sykevesen i større grad enn et helsevesen i Norge i dag. Med dette mener vi at man er god på å 
behandle akutt sykdom, men i mindre grad gi kronisk syke pasienter rett behandling og oppfølging. Bl.a. 
innenfor muskel-skjelett området hvor mange pasienter havner i et kronifiseringsforløp fordi de for sent får 
riktig oppfølging. Opprettelse av tverrfaglige team og henvisning til dette i stedet for fastlege dersom man 
f.eks. får ryggplager, vil bidra til at pasientene raskere får riktig behandling, råd og avklaring, og kommer raskere 
tilbake i jobb. Tverrfaglige team må inneha profesjoner kiropraktorer, manuellterapeuter, naprapater eller 
osteopater. 

Forebyggende arbeid må få mer ressurser da det er den beste medisinen for å unngå livsstilssykdommer. 
Forebyggende arbeid i et bredere perspektiv hvor ikke bare fysisk aktivitet, kosthold, røykeslutt og måtehold 
med alkohol inngår, men hvor psykisk helse, mestring, selvbilde og selvtillit, inkludering og integrering også er 
viktig for å opprettholde god helhetlig helse. 

Uttalelse til sak 30/23 – Årsevaluering 2022:
Saken tas til orientering. Drammen kommune har fått til veldig mye bra, men har fortsatt mye å gå på når det 
gjelder brukermedvirkning. 

Uttalelse til sak 35/23 – Førstegangsbehandling – handlingsplan for 
selvmordsforebygging:
Forslag til handlingsplan for selvmordsforebygging legges ut på offentlig høring. Høringsfristen utsettes til 15. 
september. 
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Uttalelse til sak 36/23 – Strategi for frivillighet (2024–2030).  
1. gangs behandling:
1. Forslag til Strategi for frivillighet 2024–2030 med kunnskapsgrunnlag legges ut på høring

2. Høringsfristen settes til 15.9.2023

Uttalelse til sak 38/23 – Orienteringssak – Status i arbeidet med nye 
lokaler for under visningstilbudet ved Sagstedbrua:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse støtter rådmannens anbefalinger og imøteser det videre arbeidet 
med å sikre denne elevgruppen et trygt og forutsigbart undervisningstilbud i fremtiden, der kommunen jobber 
for å hindre segregering. Rådet anbefaler at kommunen ikke utreder alternativ 5 videre da separate modulbygg 
i tilknytning til skoler virker segregerende. Inkludering bør være det bærende prinsippet.

1. I arbeidet med å finne nye lokaler for undervisningstilbudet ved Sagstedbrua vil rådmannen utrede 
alternativene som legges frem under rådmannens vurderinger i denne saken.

2. Rådmannen kommer tilbake med en ny sak i november 2023. I denne saken vil rådmannen legge frem en 
vurdering av alle alternativene som er utredet, og anbefale valg av lokaler for undervisningstilbudet ved 
Sagstedbrua.

Uttalelse til sak 40/23 
– Orienteringssak: Brukerråd i helse, sosial og omsorg:
Hovedutvalg for helse, sosial og omsorg tar saken til orientering. Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
er opptatt av reel brukermedvirkning og at rådsmedlemmer må få god opplæring. Det forutsetter 
forventningsavklaring, og at roller og mandat er kjent for alle.

Uttalelse til sak 43/23 – Orienteringssak:  
Oppstart av langsiktig samarbeid for å skape flere arbeidsplasser:
Råd for personer med funksjonsnedsettelse støtter rådmannens forslag til vedtak med følgende 
tilleggskommentar:

Rådet ønsker å minne om tidligere saker i inneværende periode, der fokus har vært på VTA bedrifter og 
finansiering av VTA plasser. Her bør kommunen søke å samarbeide med bl.a. Svelvik Produkter og Eiker 
Vekst for å få gode innspill i det videre planverket. Rådet henstiller også til at Drammen kommune benytter 
anledningen til å implementere CRPD i det langsiktige samarbeidet med å skape flere arbeidsplasser. 
Rådet tenker da f.eks. på «HELT MED» (VTAO), men også fokuset på å øke ansettelsen av personer med 
funksjonsnedsettelser i Drammen kommune.
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